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 Dovoľte aby som Vás vo svojej správe oboznámil s činnosťou ŠTK SZBe za minulý rok.  

V ŠTK pracovali pod mojím vedením členovia Filip Guldan, Juraj Piovarči, Vladimír Turlik a do 

16.2. Michal Palica, ktorý sa k tomuto dátumu vzdal práce. V ŠTK tak do 10.9. pracovali štyria 

členovia. Členskou konferenciou, ktorá sa konala 10.septembra boli odvolaní traja členovia 

(Filip Guldan, Juraj Piovarči a Vladimír Turlík). Uznesením Výkonného výboru z toho istého dňa 

boli schválení za nových členov ŠTK Michal Matejka, Martin Jozek a Michal Rajduga. 

 Náplňou ŠTK vo všeobecnosti je oblasť domácich súťaží – ich príprava, riadenie, riešenie 

problémov a protestov a vydávanie výsledkov. Jednotliví členovia ŠTK mali na starosti 

nasledovné oblasti: 

 M. Jozek viedol II. a III. ligu Západ (od 10.9.2023), M.Rajduga II. ligu Východ(od 10.9.2023). 

Ja som riadiaci Extraligy dospelých, IV. ligy Západ (od 10.9.2023)a súťaží družstiev žiakov a 

dorastu. Mojou úlohou bolo v súčinnosti s ostatnými členmi komisie riešenie rôznych 

problémov, ktoré sa počas súťažného ročníka vyskytli, nahrávanie údajov do rebríčkov 

všetkých kategórií (U11-dospelí), nahrávanie údajov do Informačného systému športu 

Ministerstva cestovného ruchu a športu SR a samozrejme všetky ostatné činnosti, ktoré mi 

vyplývajú z môjho pracovného zaradenia (t. j. kontrola turnajov, zverejňovanie výsledkov, 

registrácie, prestupy, hosťovania a pod.) 

 Sezóna 2023 bola prvou sezónou po pandémii koronavírusu, ktorá značne ovplyvnila náš 

šport. Sezóna 2023 sa odohrala podľa plánovaného kalendára a všetky súťaže jednotlivcov 

a družstiev boli ukončené do konca roka. 

     Čo sa týka rozsahu našej práce, som veľmi rád, že po pandemických sezónach, ktoré 

veľmi obmedzili fungovanie aj nášho športu, sa kluby zmobilizovali a v 5 súťažiach dospelých 

štartovalo spolu 43 družstiev. Niekto môže namietať, že oproti predpandemickým ročníkom je 

to málo, treba si ale uvedomiť, že pandémia hlboko zasiahla do našich životov a bude ťažké 

dostať sa do pôvodných koľají. Tu by som sa však chcel kriticky vyjadriť smerom k niektorým 

klubom, ktoré prihlásia svoje družstvo/-vá do súťaži a neskôr zistia, že nemajú dostatočný 

počet hráčov. Na plánované ligové stretnutia nepricestujú a ŠTK musí tieto stretnutia 

kontumovať. 

     Je však smutné, že družstvá ktoré si vybojujú právo postupu do Extraligy či už priamo alebo 

v baráži, odmietnu najvyššiu slovenskú súťaž v nasledujúcom ročníku hrať. Je potrebné sa nad 

týmto zamyslieť a vytvoriť systém či už v počte zápasov v jednotlivých stretnutiach alebo 

celkovom formáte  dlhodobej súťaže (aj keď len jeden ročník pokusne), ktorý by družstvá 

privítali a boli by ochotné súťaž v zmenenom formáte hrať. Chcem poznamenať, že ŠTK sa 

bude aj týmto problémom intenzívne zaoberať. 

     Sezóna 2024 začala podľa plánu štandartne 1. januára. Zatiaľ sa všetky súťaže a turnaje 

odohrali podľa kalendára a verím, že budú pokračovať podľa schváleného kalendára aj 

v druhej polovici prebiehajúcej sezóny. Výnimkou boli turnaje Grand Prix C v kategóriách U19 

a U17 v Žiline, kde sa nezaprezentoval ani jeden hráč. Súťaže družstiev a jednotlivcov sú 

v podstate v polovici a pokračovať budú na jeseň tak, ako sú naplánované v schválenom 

termínovom kalendári na druhú polovicu sezóny 2024, ktorý je pripravený a vystavený na 

stránke SZBe. Za sebou máme už aj Majstrovstvá Slovenska - a to v súťažiach družstiev žiakov 

a dorastu.  

 S kompletným spracovaním turnajov GP je spojené značné množstvo práce – od 

skontrolovania výsledkov každého turnaja, cez kontrolu platných registrácií až po konečné 

oficiálne vydanie na stránke SZBe. Veľa výsledkov je ešte stále potrebné prerábať tak, aby 

boli zrozumiteľné a publikovateľné na zväzovej stránke. Aj dnes sú ešte organizátori turnajov, 

ktorí nie sú schopní po kontrole a výzve na opravu zaslať opravené výsledky. Pomocou v 

tomto smere je softvér, ktorý kontroluje výsledkovú listinu, vypočítava body a nahráva ich 

hráčom do rebríčkov. Apelovať by som chcel stále na tých organizátorov turnajov, ktorý 

softvér na tvorbu výsledkových listín ešte nepoužívajú, aby tak robili, pretože im značne urýchli 

a zjednoduší prácu. Tento softvér je voľne dostupný na stránke SZBe. 

 Okrem  domácich  súťaží  sú  spracovávané  všetky  oficiálne  výsledky  reprezentácie  SR 

a aj neoficiálne zahraničné štarty klubových hráčov.



 Internetová stránka SZBe má veľmi dobrú funkcionalitu a zároveň sa aktuálne snaží 

informovať o bedmintonovom dianí nielen u nás ale aj vo svete. 

 Všetky výsledky či už z domácich alebo zahraničných turnajov, na ktorých štartujú aj naši 

hráči sa archivujú a sú priebežne spracovávané a dopĺňané. Na stránke SZBe v záložke 

„Archív“ sú vystavené kompletné archívy za roky 2000-2019 a momentálne pracujem na 

archivácii spojených ročníkov 2020-2021 a 2022. 

     Funkčnosť a spoľahlivosť ligového softvéru je odskúšaná a žiadne problémy sa už 

nevyskytujú. 

 Najvyužívanejším pomocníkom je Tournamentsoftware, ktorý povinne používajú vrchní 

rozhodcovia na turnajoch Grand Prix typu A a Majstrovstvách Slovenska. 

     V uplynulom období okrem riadenia súťaží pripravila a zaviedla novo zložená ŠTK do praxe 

aj mnoho razantných zmien v súťažiach jednotlivcov. Niektoré predpisy sú upravené, niektoré 

ostali v platnosti a niektoré sú úplne nové. Nie všetky zmeny prijala bedmintonová verejnosť 

pozitívne. Väčšia časť ich však podporila. Treba si uvedomiť, že tak ako sa zmeny dejú 

v zahraničí, musia sa udiať aj na Slovensku. Po mnohých rokoch len minimálnych úprav ide 

o zmeny, ktoré nasledujú trendy v zahraničí. Týmto prosím všetkých o trpezlivosť, pretože pri 

tak rozsiahlych zmenách v predpisoch ukáže až koniec sezóny správnosť zmien.  

 ŠTK sa bude snažiť aj ďalšom období pracovať v duchu predpisov, presne a rýchlo 

a k výzvam, ktoré budú pred ňu postavené sa postaví, tak aby bola spokojnosť na všetkých 

frontoch v SZBe. 

 Týmto by som chcel poďakovať všetkým členom ŠTK, ktorí ako dobrovoľní funkcionári 

vykonávajú pre SZBe množstvo práce, bez ktorej by sme si fungovanie slovenského 

bedmintonu mohli ťažko predstaviť. 

 

 

 

Richard Bálint – predseda ŠTK SZBe 


